
Czas przeszły 

Partizip Perfekt



Jak jest zbudowany?

• Czasownik posiłkowy + Imiesłów  czasu 

przeszłego czyli tzw. Partizip Perfekt

Np.: Ich habe heute Tennis gespielt.

czasownik 

posiłkowy na 

2 miejscu w zdaniu
Partizip Perfekt 

na końcu zdania



Posiłkowy: haben – Odmieniany 

normalnie jak w czasie teraźniejszym przez osoby, 

ale traci swoje znaczenie!

• ich habe wir haben

• du hast ihr habt

• er/sie/es hat sie/Sie haben

Ihr habt heute Mathe gelernt. 

(Uczyliście się dzisiaj matmy)



Większość 

czasowników 

tworzy Perfekt 

z „haben”!



Posiłkowy: sein

Odmieniany normalnie jak w czasie teraźniejszym

przez osoby, ale traci swoje znaczenie!

• ich bin wir sind

• du bist ihr seid

• er/sie/es ist sie/Sie sind

Wir sind nach Berlin gefahren. 

(Pojechaliśmy do Berlina)



Posiłkowy „sein” musi być gdy:

- jest ruch:

gehen, laufen, kommen, fahren, springen, wandern, reisen, 
schwimmen, steigen, klettern, einsteigen …..

- jest zmiana stanu:

aufstehen, einschlafen, aufwachen, sterben, wachsen, 
entstehen…..

- czasowniki: sein, werden, bleiben, passieren



Partizip Perfekt

• Można podzielić na 3 grupy 

czasowników:

1 –tzw. słabe (regularne)

2 –tzw. mocne

3 – kilka czasowników mieszanych



1. Partizip Perfekt – czasowniki słabe

machen – gemacht ge……-t

arbeiten – gearbetet ge…… - et

öffnen – geöffnet ge…. – et

Ich habe heute lange gearbeitet. 

(długo dzisiaj pracowałem) 



2. Partizip Perfekt - Czasowniki 

mocne

• Cechy charakterystyczne to:

- końcówka –en:

• schlafen – geschlafen

- często zmienia się temat czasownika:

• stehen – gestanden / e:a

• schreiben – geschrieben / ei:ie



3. Partizip Perfekt-Czasowniki 

mieszne

Cechy charakterystyczne to:

Końcówka – t oraz zmiana tematu:

kennen – gekannt

rennen – gerannt

nennen – genannt

• bringen – gebracht

• wissen – gewusst

• brennen – gebrannt



Partizip czasowników rozdzielnie 

złożonych

• einschlafen- eingeschlafen

• ausgehen - ausgegangen

• anfangen - angefangen

• aufwachen - aufgewacht

• zumachen - zugemacht

• mitnehmen - mitgenommen

• herstellen – hergestellt

• fernsehen- ferngesehen

Między przedrostkiem a tematem musi być „-ge-” 



Partizip czasowników 

nierozdzielnie złożonych

Partizip Perfekt 

• bekommen – bekommen

• verkaufen - verkauft

• erfinden - erfunden

• zerstören - zerstört

• empfehlen - empfohlen

• entstehen – entstanden

Brak „-ge-”



Czasowniki zakończone na „–ieren”

Partizip Perfekt 

• produzieren - produziert

• telefonieren- telefoniert

• studieren- studiert

Tworzą Partizip Perfekt jak czasowniki słabe, 

ale bez „-ge”


